
گروه سینما و تلویزیون - آکادمی هنر های فیلم و تلویزیون بریتانیا تاریخ 
مراسم اهدای جوایز سینمایی در سال ۲۰۲۲ را اعلام کرد.

این رویداد که در انگلیس پخش خواهد شد، روز یکشنبه ۱۳ مارس ۲۰۲۲ 
برگزار می شــود و با این تصمیم بعد از تغییر تاریخ دوره ۲۰۲۱ به دلیل شــیوع 

ویروس کرونا، اکنون به تاریخ همیشگی و سابق خود بازگشته است.
به طور ســنتی بین برگزاری جوایز بفتا و جوایز آکادمی اسکار فاصله ای 
دو هفته ای وجود دارد که در تاریخ اعلامی جدید هم این موضوع رعایت شده 
است. آکادمی اسکار در تاریخ ۲۷ مارس برگزار خواهد شد. اگرچه هنوز مکانی 
برای برگزاری این رویداد انتخاب نشــده اســت، اما بفتا در سال های اخیر در 
رویال آلبرت هال معروف لندن برگزار شده و انتظار می رود برای رویداد پیش 
رو هم همین مکان انتخاب شود. جوایز فیلم بفتا ۲۰۲۱ که دوره هفتاد و چهارم 
این رویداد بود، جایزه بهترین کارگردانی را به کلویی ژائو برای فیلم »عشــایر« 
داد و فرانسیس مک دورمند و آنتونی هاپکینز جوایز بازیگران نقش اصلی زن و 
مرد را دریافت کردند. یو جونگ یون و دنیل کالویا هم در بخش جوایز مکمل 
بازیگری برگزیده شدند. در بخش های دیگر نیز می توان گفت برگزیدگان بفتا، 
با برگزیدگان جوایز اســکار یکسان بودند. جوایز بفتا ۲۰۲۱ اولین دوره ای بود 
که بعد از نقد های گسترده با اعمال ۱۲۰ تغییر در قانون بخش های رأی گیری، 
اعضا و کمپین ها برگزار شد. بفتا همچنین اعلام کرد که جزئیات واجد شرایط 
شدن فیلم ها در جوایز و همینطور تایم لاین دوره ۲۰۲۲ را در آینده منتشر خواهد 
کرد. گفتنی است؛ تاریخ برگزاری بیست و هشتمین دوره جوایز سالانه انجمن 
بازیگران آمریکا هم تغییر کرده و اکنون برای ۲۷ فوریه ۲۰۲۲ تنظیم شده است. 
این تاریخ در ابتدا براس اســکار ۹۴ رزرو شــده بود، اما با تغییر تاریخ برگزاری 
جوایز آکادمی، اکنون جوایز انجمن بازیگران در این تاریخ برگزار خواهد شد. 

گروه سینما و تلویزیون -کمپانی امبلین استیون اسپیلبرگ با مشارکت با 
نتفلیکس در سال چند فیلم بلند تولید می کند.کمپانی امبلین استیون اسپیلبرگ با 
امضای قراردادی با نتفلیکس سالانه چند فیلم بلند برای اکران آنلاین تولید می کند.

این قرارداد به نتفلیکس اجازه می دهد تا با یکی از مشهورترین کارگردان های 
دنیا در صنعت تولید فیلم همکاری کند و این در حالی صورت می گیرد که دیگر 
رقبا چون دیزنی پلاس، اچ بی او مکس و دیگران با ایجاد سرویس اکران آنلاین 
وارد گود رقابت با این کمپانی بزرگ استریمینگ شده اند.از این حرکت به عنوان 
تغییری عمده در هالیوود یاد شده و علت عمده آن هم این است که تا پیش از این 
اسپیلبرگ میانه خیلی خوبی با نتفلیکس و امکان تماشای آنلاین فیلم نداشت. 
وی ســال ۲۰۱۹ از اســکار خواسته بود فیلم هایی را که تنها به صورت آنلاین 
دیده می شوند از واجد شرایط بودن شرکت در رقابت های اسکار منع کند. البته 
وی بعداً در مقاله ای برای نیویورک تایمز ســعی کرد روشن کند که بحث وی 
بازداشتن نتفلیکس نیست و تاکید وی بر تجربه تماشای فیلم در سینماهاست، 
هر چند معتقد است مردم می توانند خود تصمیم بگیرند که فیلم را در صفحه 
بزرگ تماشا کنند یا کوچک.با عقد این قرارداد به نظر می رسد امبلین ظرف چند 
سال حداقل سالی ۲ فیلم برای نتفلیکس تولید کند و حتی اسپیلبرگ کارگردانی 
برخی پروژه های نتفلیکس را برعهده بگیرد. به نظر می رسد نتفلیکس تامین کننده 

بودجه لازم برای این تولیدات خواهد بود.

تاریخ برگزاری جوایز بفتا ۲۰۲۲ اعلام شد 

کمپانی اسپیلبرگ با نتفلیکس شریک می شود

آنتن نسیم بین »دورهمی« و »خندوانه« 
تقسیم شد

سینما و تلویزیون 8
گروه سینما و تلویزیون- موزه 
ســینمای ایران در سلسله گفتگو های 
تاریخ شفاهی خود به مناسبت سالروز 
تولد ابوالفضل پورعرب با این بازیگر 

گفتگو کرده است.
ابوالفضــل پورعرب با بیان اینکه 
بخــش عمده ای از عمرش در ســینما 
گذشته است، گفت: سر پل جوادیه یک 
سینما وجود داشت که پدرم با صاحب 
سینما دوست بود و ما به صورت رایگان 

فیلم ها را در آنجا می دیدیم.
وی با اشــاره به دعوت از او برای 
حضور در فیلم »روز واقعه« افزود: برای 
ایفــای نقش در فیلم »روز واقعه« از من 
دعوت کردند، از آن ها سوال کردم چه 
کسی قرار بود نقش مورد نظر را ایفا کند 
و گفتند خســرو شجاع زاده که بیست 
دقیقه از این فیلم هم ساخته شده بود و 

به دلایلی او نتوانسته بود برای ادامه اش 
حضور داشته باشد.

پورعــرب خاطرنشــان کــرد: 
مصطفی طاهری و محمدرضا شریفی 
نیا برای حضورم در این فیلم زنگ زده 
بودند و من خوشحال شدم. نزد خسرو 
شــجاع زاده رفتم تا از او اجازه بگیرم، 
چون در سال ۶۰ هردو کارمند تلویزیون 

بودم و او در پاسخ به من گفت برای تو 
خوب اســت که این نقش را بازی کنی 
و من از لحن صحبت او خیلی ناراحت 
شدم و عذرخواهی کردم و از حضور در 

این فیلم انصراف دادم.
پورعرب با اشاره به فیلم »عروس« 
نیز گفت: دفتر مهاب فیلم در فیشرآباد 
بود از آنجــا با بهروز افخمی تا خیابان 
آزادی و از آنجا تا خیابان سئول که خانه 
او بود پیاده رفتیم و او درباره نقش برای 
من توضیح داد. دو ماه گذشت و افخمی 
به من گفت اگر تا فردا که می خواهم فیلم 
را کلید بزنم نتوانی نقش را بازی کنی فرد 
دیگری را جایت می گذارم. تا نیمه های 
شــب درباره نقش فکر کردم و بالاخره 
توانســتم ساعت سه و نیم نیمه شب به 
نقش مورد نظر او برسم و فردای آن روز 

قرارداد فیلم عروس را بستم.

وی ادامــه داد: یــادم می آیــد 
ســکانس هایی که در فیلم ســینمایی 
عروس با نیکی کریمی در ماشین بازی 
داشتیم،  یک نفر باید در صندلی عقب 

ماشین حضور می داشت.
پورعــرب در ادامه بیان داشــت: 
آداپته شدن من با این فضا، باور این سینما 
و تئاتر خیلی ســخت بود. یک اســتاد 

ســخت گیر به نام محمود استادمحمد 
داشــتم که به من می گفت »سینما را به 
خاطر علاقه ات کار کن، اما تئاتر را برای 
تجربه بازی انتخاب کن، زیرا تئاتر خانه 
تو است« و من هم ارتباطم را با بازیگران 

و دوستان تئاتر حفظ می کردم.
وی با بیان اینکه آداپته شــدن من 
با سینما یعنی دورشدن از تئاتر، گفت: 
در سال هایی دائم سر بازی در فیلم های 
سینمایی بودم به همین دلیل ارتباطم با 
تئاتر کمتر شــده بود و این موضوع به 
شــدت اذیتم می کــرد. ضمن اینکه ما 
معلم ارتباط نداشتیم که به ما بگوید در 
شرایط متفاوت باید چگونه رفتار کنیم 
و این ها همه تجربیاتی بود که ما باید در 

کار کسب می کردیم.
پورعرب ادامــه داد: به اعتقاد من 
فیلم های حســین فرحبخش تجاری 

نبــود، فیلم بود، حادثه مردم بود که من 
بازی کــردم و به هیچ وجه نگاهم این 
نبود که وارد ســینمای تجاری شــوم. 
اگر فیلم های او فروش خوبی داشــت 
فیلم هایی مانند عروس، آواز تهران، دو 
روی سکه و ... هم فروش خوبی داشتند 
و نمی توان گفت این فیلم ها، فیلم های 
تجــاری بودند ضمن اینکــه من هم 

نمی خواستم وارد سینمای تجاری شوم.
وی با بیــان اینکه آشــنایی ها و 
دوستی ها موجب می شد که به خیلی از 
کارگردان ها نتوانم نه بگویم، گفت: من 
و جمشید هاشم پور سالی ۷ فیلم بازی 
می کردیم که بسیار سخت بود. قصه ها را 
می خواندم و خوشم می آمد و بحث مالی 
هم خیلی برایم اهمیت نداشت. درواقع 
در مسیر ســینما قرار داشتم و دوست 
داشتم در سینمایی حضور داشته باشم 
که با روحیات مردم ســازگارتر باشد و 
امروز هم برای پذیرفتن نقش ها به این 

موضوع اهمیت می دهم.
پورعرب خاطرنشــان کرد: چند 
ســال بعد از همکاری بــا افخمی در 
فیلم عروس می خواستم خانه بخرم. از 
بهــروز افخمی ۸۰۰ هزار تومان قرض 
گرفتــم و او محبت کرد و این پول را به 
من داد و در تاریخی که مشخص کرده 

بودیم، به او برگرداندم.
پورعرب با بیــان اینکه اصولاً در 
ســینما فعالیت و کمتــر در تلویزیون 
حضور دارد، افزود: در سریال ها خیلی 

حضور پررنگی نداشــتم. یادم می آید 
برای ســریال »تنهاترین سردار« درباره 
زندگی، امام حسن )ع( دعوت شدم که 
بــه نوعی نذری بود که باید ادا می کردم 
و آنرا خیلی دوست داشتم. در مجموع 
تعداد ســریال های تلویزیونی ام زیاد 

نبوده است.
وی یادآور شــد: بسیاری از آثار را 
بازی نکردم، اما فیلم ها و ســریال هایی 
که ایفای نقش کردم را دوســت داشتم 
و پای دوست داشتنم هم ایستاده ام یعنی 
حتی اگر هم بد بوده و یا فروش خوبی 

نداشته، من نقشم را دوست داشته ام.
پورعــرب درباره بیمــاری اش 
توضیح داد: یک سریالی با سعید و حمید 
نعمت الله کار می کردم یک روز افسانه 
بایگان به من گفت چهره ات عوض شده 
است و همان جا یک دکتر برای معاینه 
من آوردند. ساعت ۱۰ شب بود که من 
را به بیمارستان بهمن بردند و همان شب 
بستری شدم و تشخیصشان این بود که 
ســرطان دارم. در ابتــدا خودم هم باور 
نمی کردم و مجبور شدم کار را رها کنم.

وی با بیان اینکه پروسه بیماری اش 
۵ ســال طول کشید، گفت: دیگر به کار 
در سینما فکر نمی کردم، زیرا بیماری ام 
سرطان و آخرش مرگ بودم همه تلاشم 
این بود که مادرم متوجه بیماری ام نشود 
تا اینکــه فریدون جیرانــی در برنامه 
سینمایی که شب ها اجرا می کرد گفت 
برای ابوالفضل پورعرب که در بســتر 
بیماری اســت، دعا کنیــد و مادرم که 
برنامه های ســینمایی را دنبال می کرد، 

متوجه شد.
پورعرب ادامــه داد: در آن روز ها 
مردم زیادی به بیمارستان برای دیدن من 
می آمدند، اما نمی توانستند داخل بیایند، 
زیرا بیمارستان اجازه نمی داد و پسرم 

را می فرســتادم تا از مردم تشکر و 
عذرخواهی کند. توجه می کردم 
که چه کســانی بــرای عیادت 
من می آیند تــا اینکه محمود 
احمدی نژاد )رئیس جمهور 

وقــت( برای عیادتم آمد و 
یادم می  آیــد گفتم هیچ 

فردی نیامد تنها رئیس 

جمهــور آمد و ضرغامــی نیامد و این 
جمله من تیتر شده بود البته بعدا با آقای 
ضرغامی صحبت کردم و دلخوری ها 

برطرف شد.
وی ادامه داد: در همان زمان از شیراز 

هم برای بیماری کبدم به بیمارستان 
آمده بودند و اینکه هردو بیماری ام 

باهم بخواهند عمل شود سخت 
بود. تا اینکه عکس گرفتند و 
رادیولــوژی انجام شــد و 
دکتر گفت معجزه شــده و 
کبدم دیگر مشکلی ندارد. 

درواقــع خــدا به 

مــادرم رحم کرد که تنها بود و من برای 
او باقی ماندم.

وی درباره ســریال شــهرزاد را 
دوســت داشته اســت، گفت: شهاب 
حسینی و آقای فتحی را بسیار دوست 
دارم، اما به دلیل اینکه قصه عوض شد 

نتوانستم بازی کنم.
پورعرب در پایــان با بیان اینکه 
متولد اول تیرماه سال ۱۳۴۰ است، بیان 
داشــت: در شــهر ری در یک خانواده 
کارمندی که پــدرم کارمند آموزش و 
پرورش و مــادرم خانه دار بود، به دنیا 
آمدم. بعد از سال ها دلم می خواهد برای 
کسانی که مخاطب من هستند، آرزویی 
کنم. امیــدوارم خوب زندگی 
کنند بیماری کرونا از 
بین بــرود، مردم 
زندگی  خوب 
کنند و بیشــتر 
یکدیگر را ببینند 

و درک کنند.

گروه سینما و تلویزیون- گیتی 
قاســمی بازیگــر فصل دوم ســریال 
تلویزیونــی »زیرخاکی« درباره تجربه 
حضورش در این ســریال و استفاده از 
لهجه لری برای ایفای یک نقش کمدی 
گفت. گیتی قاسمی بازیگر فصل دوم 
ســریال »زیرخاکی« که بــه تازگی از 
شبکه یک پخش شد، درباره حضورش 
در این ســریال به خبرنگار مهر گفت: 
در این ســریال کارگردان دست روی 
موضوعی گذاشــت که به لحاظ قصه 

و نوســتالژی مردم دوست 
داشتند و برای همین 

مــورد توجه قرار 
گرفت. وی ادامه 
داد: این پیشنهاد 
برای من جذاب 

بود و دستم برای 

خلاقیــت و بداهه باز بــود و هدایت 
کارگردانی هم بسیار عالی بود.

قاسمی درباره بداهه پردازی هایش 
در ایفــای این نقش توضیــح داد: ما 
فیلمنامه ای به عنوان پایه کار داشتیم و 
می دانستیم چه اتفاقاتی رخ می دهد و 
بداهه هایی برای لهجه و اصطلاحاتی 
هم داشتیم و برخی اصطلاحات را هم 
با آقای ســامان به اشتراک می رسیدیم. 
آقای سامان دست ما را باز گذاشته بود و 
چون من اطلاعاتی از لهجه لری داشتم 
که کمک کننده بود آقای ســامان اجازه 

می داد از آنها استفاده کنم.
از احتمال بازخوردهای منفی 

نسبت به لهجه لری، نگران بودیم
وی درباره اســتفاده از لهجه 
لری که برخلاف برخی ســریال ها 
بازخورد منفی نداشت، گفت: پدر و 
مادر من لر هســتند و خودم هم در 
این منطقه متولد شدم و با این زبان 
آشنایی کامل داشتم. البته 
یکی از نگرانی های ما 
این بود که بازخورد 
منفی داشته باشد 

اما سعی کردیم هوشمندانه و با احترام 
به مردم لر کار کنیم. در همه جا باید این 
را رعایت کرد که با احترام و هوشمندی 
به قوم مورد نظر کار شود از طرفی خود 
اقوام هم باید این پذیرش را داشته باشند 
که لهجه آنها می تواند شخصیت منفی 
و مثبت داشــته باشد. البته فکر می کنم 
در کشــور ما بیشتر باید جانب احتیاط 

را گرفت و مردم ما حساس تر هستند.
بازیگــر »زیرخاکــی« دربــاره 
اصطلاحات لری نیــز عنوان کرد: این 
اصطلاحات قدیمی اســت و توســط 
قدیمی ها استفاده می شود البته من آنها 
را می دانســتم و از مادرم و مادربزرگم 
شــنیده بودم. ما خواستیم با یک تیر دو 
نشــان بزنیم هم اطلاعات بدهیم و این 
اصطلاحات را معرفــی کنیم و هم به 
واســطه کاراکتر پریچهر آنها را ترجمه 
کنیم. قاســمی با اشــاره به بازخوردها 
بیان کرد: مــردم مرا در فضای مجازی 
مخاطــب قرار می دهند و اصطلاحات 
لری را تشریح و تعریف می کنند. بارها 
شده است وقتی بیرون رفته ام مردم آنها 
را به کار می برند و با من شوخی می کنند.

وی اضافــه کرد: لرها افراد صادق 
و ســاده ای هستند، در همین مدت هم 
بســیاری در شــبکه های مجازی نظر 
می دادنــد و می گفتنــد پرچم لرها بالا 
رفت. ما هم کاراکتر را یک زن باهوش 

گرفتیم که دایره المعــارف لری به کار 
می برد و همین باعث اقبال مخاطب شد.
نقشــم در زیرخاکی بیشتر 

دیده شد
قاســمی که پیــش از ایــن در 
سریال های تلویزیون از جمله »کامیون« 
و »رســتگاران« به ایفای نقش پرداخته 
است درباره دیده شــدنش در سریال 
جدید خود گفت: من در ســریال های 
مختلفی بوده ام و قبل از »زیرخاکی« در 
»چک برگشتی« هم حضور پررنگ تری 
داشــتم اما خدا را شــکر نقشــم در 

»زیرخاکی« خیلی بیشتر دیده شد.
وی درباره حضور در آثار ملودرام و 
کمدی عنوان کرد: خدا را شکر به تعادلی 
در بازیگری می رسم و یک خط در میان 
هم کار جدی و تلخ و هم کمدی بازی 
کــرده ام. بازیگر همین را می خواهد که 
هم تراژدی و ملودرام و هم کمدی بازی 
کند. این تقسیم بندی بازیگر و خلاقیت 
او را به چالش می کشــد. ما بازیگرانی 
داشته ایم که سال ها کمدی کار کرده اند 
اما بعد از حضور در ملودرام و موفقیتی 
که نشان داده اند حتی می ترسند به کمدی 
دوباره بازگردند. بازیگر اگر استعداد و 
توانایی داشــته باشد می تواند در هر دو 
درخشان باشد. خیلی بازیگران جدی 
هم می شناســم که از کمدی می ترسند 

و نگرانند که این نقش روی آنها بماند.

وی دربــاره همبــازی بــودن با 
ژالــه صامتی عنوان کــرد: ژاله صامتی 
پارتنر بی نظیر و فرد بســیار باهوشی 
اســت. صحنه هایی که با هم داشــتیم 
موقعیت های خنــده داری بود و ما در 
پشــت صحنه خیلــی می خندیدیم و 
حتی نمی توانستیم جلوی خنده خود 
را بگیریــم. او از بازیگرانی اســت که 
هر چه به اوج می رســد من بیشتر فکر 
می کنم حقش اســت. قاسمی درباره 
دیگر عوامل ســریال نیــز گفت: رضا 
نصیری نیا به عنوان تهیه کننده ســعی 
می کرد همه مقدمات را فراهم کند و ما 
تمام تمرکز خود را فقط روی بازیگری 
گذاشته بودیم. آقای سامان بسیار دست 
شما را باز می گذاشت. پژمان جمشیدی 
هــم عالی بــود و ذوق او برای خوب 
بــازی کردن باقی بازیگــران را هم به 
وجد می آورد. فکر می کنم از خردسال 
تــا بازیگران پیشکســوت که یکی دو 
سکانس در کار بیشتر نداشتند همه بی 

نظیر بودند.
کار در زمان کرونا استرس 

دارد
وی دربــاره ســختی های کار در 
شــرایط کرونا نیز توضیح داد: سرمای 
هوا مرا اذیت کرد چون از سرما فراری ام 
کــه البته آن هم به گرمی وجود تیم رفع 
می شد. کار در زمان کرونا هم استرس 

دارد، مــن چون فرزند دارم دائم نگران 
بودم ناقل نباشم البته سر صحنه پزشک 

داشتیم و همیشه همه چک می شدند.
بازیگــر فیلم های »جــان دار« و 
»متری شــیش و نیم« درباره حضورش 
در سینما و تلویزیون و تلاشی که برای 
بازیگری دارد گفت: برای کارهایی که 
در سینما داشــتم خیلی تلاش کردم و 
حتی فکر می کنم به نصف حق خود در 
سینما نرســیدم. خدا را شکر اگر حتی 
یک سکانس بازی کرده ام کسی نگفته 
است همه وجودت را نگذاشته ای یا بد 
بازی کرده ای. هر کاری بازی می کنم با 
خود می گویم این آخرین پلان توست 
و شــاید بعد از این دیگر زنده نباشی و 
سرمایه من همین پلان هایی است که من 
برای آنها انرژی گذاشتم و هر یک باعث 
شــد به آثار بعدی دعوت شوم و حتی 
فکر می کنم بعــد از این هم به کارهای 

ارزشمند زیادی دعوت می شوم.
وی در پایــان به دیده شــدن در 
تلویزیون اشــاره و بیان کرد: زیرخاکی 
اولین همکاری من با جلیل سامان بود که 
یک فرصت و شانس بود. سریالی که از 
تلویزیون پخش می شود نقش بسیاری 
در محبوبیت یک هنرمند دارد همانقدر 
که می توانــد در صورت خوب نبودن 
نقش منفی داشــته باشد و »زیرخاکی« 

کمک کرد مردم بیشتر مرا بشناسند.

گــروه ســینما و تلویزیون- 
جشــنواره فیلم ترایبکا با نمایش فیلم 
»گاو خشمگین« و گفتگوی ویدئویی 
»لئونــاردو دی کاپریــو« بــا »مارتین 
اسکورسیزی« و »رابرت دنیرو« به کار 

خود پایان داد.
بیستمین جشنواره فیلم »ترایبکا« با 
نمایش فیلم معروف »گاو خشمگین« و 
پخش مصاحبه ویدئویی از پیش ضبط 
شــده »لئوناردو دی کاپریو« با »مارتین 
اسکورســیزی« و »رابــرت دنیــرو« 
کارگردان و بازیگر این فیلم جریان ساز 

محصول ۱۹۸۰ میــلادی به کار خود 
پایان داد. 

»مارتین اسکورسیزی« فیلم »گاو 
خشــمگین« نتیجه همــه آن چیز که 
دوست داشــته توصیف کرد و گفت 
که برایش مهم نبــوده چه اتفاقی برای 
فیلم می افتــد و یا فیلم دیگری پس از 

آن خواهد ساخت یاخیر. 
ایده اولیه فیلم »گاو خشــمگین« 
بر اســاس کتــاب خــود زندگی نامه 

نوشــته »جیک لاموتا« شکل گرفته که 
در ابتدا »دنیرو« مجذوب آن می شــود 
اما اسکورســیزی در ابتدا به سبب عدم 
علاقه به ورزش، پیچیدگی ســاخت و 
صحنه های خونین مبارزه علاقه ای به 
ساخت آن نداشت اما در نهایت این فیلم 
در فرمت سیاه و سفید مقابل دوربین می 
رود. »رابرت دنیرو« در این مصاحبه به 
»دی کاپریو« گفت: نمی دانســتیم فیلم 
»گاو خشــمگین« چقدر خوب از کار 

در میآید، ما می دانستیم که فیلم خاصی 
است. سابقه همکاری »اسکورسیزی« 
و »دنیرو« به بیش از ۵۰ ســال می رسد 
که با فیلم »خیابان های پائین شهر« آغاز 
شد و با »راننده تاکسی« در دهه ۱۹۷۰، 
»گاو خششمگین« در ۱۹۸۰ و فیلم »مرد 
ایرلندی« در سال ۲۰۱۹ ادامه یافت و این 
دو چهره سرشناس سینمایی هم اکنون 
نیز مشغول همکاری در فیلم »قاتلان ماه 
کامل« هستند که با بازی »لئوناردو دی 

کاپریو« نیز همراه است. 
این مصاحبه در لوکیشن ساخت 
فیلم »قاتلان ماه کامــل« در اوکلاهاما 
برای جشنواره فیلم ترایبکا ضبظ شده 
بود.  فیلمــی »قاتلان مــاه کامل« هم 
اکنون در مرحله فیلمبرداری قرار دارد 
و در آن »دی کاپریو« در نقش »ارنست 
برکهات« بــازی می کند که خواهرزاده 
یک دامدار قدرتمند به نام »ویلیام هیل« 
با نقش آفرینی »رابرت دنیرو« اســت.  

داستان فیلم بر اساس کتاب پرفروش و 
غیرداستانی نوشته »دیوید گرن« شکل 
گرفته و درباره مجموعه قتل هایی است 
که در دهه ۱۹۲۰ میلادی در اوکلاهاما 
روی داد؛ زمانی که سرخپوستان منطقه 
اوســیج در زیرزمین هــای خود نفت 
کشف کردند و سپس تک به تک کشته 
شــدند و با افزایش آمار قتل ها سازمان 
تازه تاســیس اف بی آی پرونــده را در 
دســت گرفت و یکی از هولناک ترین 
جنایت های سازمان یافته تاریخ آمریکا 

افشا شد.

وقتی جیرانی بیماری آقای بازیگر را لو داد!

ناگفته های ابوالفضل پورعرب درباره دو فیلم 
»عروس« و »روز واقعه«

موزه سینمای ایران در سلسله گفتگو های تاریخ شفاهی خود، این بار سراغ ابوالفضل پورعرب رفته است.

به اعتقاد من فیلم های حسین فرحبخش تجاری نبود، فیلم بود، حادثه مردم بود که من بازی کردم 
و به هیچ وجه نگاهم این نبود که وارد سینمای تجاری شوم. اگر فیلم های او فروش خوبی داشت 
فیلم هایی مانند عروس، آواز تهران، دو روی سکه و ... هم فروش خوبی داشتند و نمی توان گفت 
این فیلم ها، فیلم های تجاری بودند ضمن اینکه من هم نمی خواستم وارد سینمای تجاری شوم.

گروه سینما و تلویزیون-گاهی 
داســتان فیلم ها آنقدر مبهم است که 
پایان آن حتی برای بازیگران مشخص 

نیست.
هیچ روش صحیحی برای تفسیر 
پایان یک فیلم وجــود ندارد، اما این 
موضوع مانع تلاش مردم نمی شــود. 
بینندگان می توانند از طریق مصاحبه، 
تفســیر و اطلاعات پشــت صحنه، 
حدس بزنند که سازندگان فیلم برای 
پایــان فیلم چه در نظــر گرفته اند اما 
قطعا از این روش، پاســخ درست را 
دریافــت نخواهند کرد. هنر مســئله 
ریاضی نیســت. شما نمی توانید آن را 
ماننــد یک معادله حل کنید و پاســخ 
مشخصی به دســت آورید.علاوه بر 
این، گاهی اوقات خود هنرمندان نیز 
هنــری که به وجود آورده اند را کاملًا 
درک نمی کنند. شــاید این یک نشانه 
از اســتعداد واقعی بازیگری است که 
برخی بازیگران در حالی که خود پایان 
فیلــم را درک نکرده اند، نقش آفرینی 

فراموش نشدنی را ارائه دهند.
در اینجا چند تن از این بازیگران 

را معرفی می کنیم:

لورا هارینــگ - فیلم جاده 
مالهالند

مســلماً هیچ فیلمســاز مدرنی 
وجــود ندارد که به اندازه دیوید لینچ، 
تماشاگران، منتقدان و حتی بازیگران 
خودش را گیج کند. فیلم های سورئال 
و آمریکایی ساخته شده این کارگردان 
از کلیشــه ها ســرپیچی کرده و حتی 
عقاید متعارف درباره فیلم ســازی را 

نادیده می گیرند.
فیلم جــاده مالهالند یکی از بی 
نقص ترین و گیج کننده ترین فیلم های 
لینچ اســت. برخی از سردرگمی ها از 
آنجا ناشی می شود که این پروژه قبل از 
تبدیل شدن به یکی از بهترین فیلم های 
قرن ۲۱، به عنوان پخش آزمایشی آغاز 
شده بود. در حالی که طرفداران هنوز 
در تلاشند بفهمند معنای عناصر فیلم 
چیست، به نظر می رسد لورا هارینگ، 
بازیگر نقــش ریتا کامیــلا رودز در 
فیلــم، از معنای فیلم راضی اســت. 
او به ایندیپندنت گفته اســت که فیلم 
جاده مالهالند احساس خواندن کتاب 

را بــه بیننده القا می کند و در حالی که 
همچنان از فیلم احســاس رضایت 
می کنید، سوالاتی را برای شما بر جای 

می گذارد.
شــان پن- فیلــم درخت 

زندگی 
شان پن نه تنها پایان فیلم درخت 
زندگی را نمی فهمد، بلکه حتی شیوه 
روایت داســتان را نیز خیلی دوست 
ندارد. همانطور که توســط گاردین 
گزارش شده اســت، پن گفته است: 
»روایت روشن تر و متعارف تر به این 
فیلــم کمک می کرد؛ بــدون اینکه از 

زیبایی یا تأثیر آن بکاهد«پن ادامه داد: 
صادقانه بگویم، من هنوز هم ســعی 
می کنــم بفهمم در آن فیلــم چه کار 
می کنم. ترنــس مالک خودش هرگز 
نتوانســت آن را به روشنی برای من 
توضیــح دهد. در حالی که بســیاری 
از منتقدان و مخاطبان ممکن اســت 
اتفاق نظر داشته باشند که فیلم درخت 
زندگی یکــی از فیلم های گیج کننده 
دهه اخیر اســت، امــا ناتوانی پن در 
تشخیص اینکه در این فیلم چه کاری 
انجام می دهد کمی نگران کننده است. 
از این گذشته، پن به معنای واقعی کلمه 

نقش شخصیت اصلی را بازی می کند. 
مسلماً، او فقط حدود ده دقیقه در فیلم 
ظاهر می شــود، اما او در حال بازی در 
نقش بزرگســال بچه ای است که ما 
در کل فیلــم او را همراهی می کردیم؛ 
بنابراین به نظر می رســد که پن باید 
بیشــتر از مخاطبان تلاش کرده باشد 
تا بفهمد پایان فیلم چه اتفاقی می افتد.

کالین فارل- فیلم خرچنگ
کالین فارل مطمئناً با فیلم هایی با 
پایان مبهم غریبه نیست. اما یورگوس 
لانتیموس، فیلمســاز یونانی، قطعاً با 
فیلم خرچنگ، او را در مبهم ترین فیلم 

شــرکت داد. این فیلم داستان مردی 
در آینده ی دیســتوپیا )ویران شهر( را 
بیان می کند. در این فیلم به افراد مجرد 
۴۵ روز مهلت داده می شــود تا قبل از 
اینکه به حیوان تبدیل شوند، شریک 
زندگی خــود را پیدا کنند. پایان فیلم 
در مــورد اینکــه او در نهایت به چه 
نتیجه ای می رســد، واقعا مبهم است. 
فیلــم در حالی پایان می یابد که دیوید 
برای ارتباط عاطفی با شریک زندگی 
خود که به تازگی نابینا شــده، در فکر 
نابینایی خود است. در مورد اینکه آیا 
دیوید واقعاً این کار را انجام می دهد یا 

نه، فارل گفته اســت که هیچ تصوری 
ندارد. وی توضیح داد: »من نمی توانم 

به شما بگویم.«
کالین فارل گفته اســت: »حتی 
نویسنده و کارگردان نمی تواند به شما 
بگوید. این موضوع به این دلیل نیست 
که ما جــواب را پنهان نگه می داریم، 
بلکه به این دلیل است که واقعا پاسخی 

وجود ندارد.«
لئوناردو دی کاپریو - فیلم 

تلقین 
فیلــم تلقیــن یــک آزمایش 
جسورانه در فیلمسازی از کارگردان 
آن کریستوفر نولان بود. او با موفقیت 
در فیلم »بتمن آغاز می کند« و »شوالیه 
تاریکی«، بودجه ۱۶۰ میلیون دلاری 
این فیلم را تأمیــن کرد. نولان در این 
فیلم، نظر منتقدان و تماشــاگران را به 
خــود جلب کرد. جالب تر اینکه فیلم 
تلقین، این ســتایش ها را بعد از اینکه 
تعداد قابل توجهــی از مردم از پایان 
داستان گیج شــده اند، دریافت کرده 
است. دام کاب )لئوناردو دی کاپریو( 

دزد ماهر در استخراج اسرار ارزشمند 
مورد نیاز ســازمان های جاسوسی و 
شرکت های تجاری و چندملیتی است. 
توانایی او در این است که هنگامی که 
دیگران در خواب هســتند، اســرار 
کلیدی آنان را از درون رویاهایشــان 
ربوده و در دنیای بیرون از خواب، این 
اسرار را به خریداران متقاضی عرضه 
می کند. او با گروه چیره دســت خود 
سعی در کشــف و ربودن اطلاعات 
دارند.در انتهای فیلم، که کاب به دیدار 
بچه هایش می رود، شک دارد در دنیای 
واقعی است. اما هنگامی که فرزندانش 
را می بینــد، به ســمت آن ها می رود. 
اما در واقع معلوم نمی شــود که او در 
رؤیا به سمت فرزندانش می رود یا در 
واقعیت. این فیلم هرگز به طور قطعی 
پاسخ نمی دهد که کاب در پایان خواب 
می بیند یا نه، و به نظر می رسد حتی دی 
کاپریــو هم ایده ای ندارد. او بیان کرده 
است: »وقتی صحبت از کریس نولان و 
ذهن او شد، همه دائما در تلاش بودند 
این معما را حل کنند.« حتی لئوناردو 
دی کاپریو هنوز مطمئن نیست که در 

پایان فیلم تلقین خواب می بیند یا نه.

فیلم هایی مرموز که بازیگران خود را هم گیج کردند!

گیتی قاسمی مطرح کرد؛

کمدین هایی که از بازگشت به نقش های کمدی می ترسند
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